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Protokół Nr 19/2008 

sporządzony z posiedzenia Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony 

Środowiska Rady Gminy Wierzchlas z dnia 24 września 2008 rok. w pok. 

nr 15 tut. Urzędu. Początek posiedzenia o godz. 9
00   - 

10
 30

. 

 

W posiedzeniu uczestniczyli: 

1. Jacek Młynarczyk  - Przewodniczący  

2. Jerzy Cieślak  - Z-ca Przewodniczącego Komisji 

3. Ryszard Świątek  - Członek 

4. Marek Leszczyk  - Członek 

5. Krzysztof Bednarek - Wójt Gminy 

6. Leszek Gierczyk  - Sekretarz Gminy 

7. Teresa Nowak  - Skarbnik Gminy 

 

Porządek posiedzenia: 

1. Zaopiniowanie materiałów na XX sesję Rady Gminy Wierzchlas - podjęcie 

uchwał w sprawie:   

a)  zmian w budżecie Gminy Wierzchlas. 

2. Wyrażenie zgody na: 

a) pokrycie części kosztów ogrodzenia działki znajdującej się w sąsiedztwie 

boiska sportowego w Kraszkowicach.  

b) zakup nowego samochodu ratowniczo-gaśniczego dla jednostki OSP 

Wierzchlas. 

c) wykonanie oświetlenia ulicznego na brakującym odcinku ulicy Łąkowej  

w Wierzchlesie. 

3.  Analiza Gminnego Programu Rozwoju Oświaty na terenie Gminy 

Wierzchlas. 

4. Wolne wnioski i zapytania.  

 

Punkt 1  

a) Zmian w budżecie Gminy Wierzchlas. 

Wprowadzenia do tematu dokonała Skarbnik Gminy Teresa Nowak  

i powiedział, że Gmina otrzymała dotacje celową w wysokości 333.000 zł  

z Urzędu Wojewódzkiego w Łodzi na inwestycje jaką jest budowa kompleksu 

sportowego w ramach „Moje Boisko – Orlik 2012”. Środki te wprowadza się po 

stronie dochodów i po stronie wydatków w budżecie gminy Wierzchlas i o tą 

kwotę zwiększa się również zadanie inwestycyjne. 

Poinformował, że ma wpłynąć jeszcze raz taka sama kwota  z Urzędu 

Marszałkowskiego i zostanie wprowadzona na sesji. 
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Ponieważ nie było uwag komisja wniosła o podjecie uchwały na sesji. 

 

b) Zmian w budżecie gminy Wierzchlas. 

Wprowadzenia do tematu również dokonała Skarbnik Gminy Teresa Nowak 

i powiedziała, że ponieważ kończy się kwartał sprawozdawczy należy 

dokonać przesunięć w budżecie gminy. Zmniejszenia wydatków stanowią 

kwotę 465.300 zł , natomiast zwiększenia wydatków gminy stanowi kwotę 

45.300zł. Różnica miedzy zmniejszeniami a zwiększeniami stanowi kwotę 

420.000 zł. W budżecie zaplanowane było zaciągniecie kredytu, jednako po 

przeanalizowaniu całego budżetu stwierdzono, że nie ma takiej potrzeby  

w sytuacji kiedy zwolniły się środki i w związku z tym przygotowany jest 

projekt uchwały zawierający zmiany w budżecie. Następnie Skarbnik 

omówiła przesunięcia w budżecie: 

Zmniejszenia: 
- 250 zł w dziale 400 wodociąg Kochlew  

- 10.000 zł w Dziale 600 Droga Kraszkowice – Mierzyce, 

- 4.500 zł w Dziale 750 zakup przyczepy ciągnikowej,  

- 500 zł w Dziale 750 zakup ciągnika i ładowacza czołowego, 

- 5.800 zł w dziale 754 zakup pompy hydraulicznej dla OSP Wierzchlas, 

również w tym samym dziale 754 środki te zostają zwiększone bowiem 

zakup pompy jest to zakup inwestycyjny w związku z tym należy zapłacić  

z zakupów inwestycyjnych. 

Przewodniczący Komisji Jacek Młynarczyk zapytał się jaka to jest pompa 

hydrauliczna i do czego została zakupiona? 

Skarbnik wyjaśniła, ze taki jest zapis na fakturze zakup pompy hydraulicznej 

- 10.000 zł w Dziale 757 Obsługa długu publicznego – koszty związane 

 z zaciągnięciem kredytu. Ponieważ kredy nie będzie zaciągany to środki 

zostają przesunięte na inne cele. 

- 230.000 w Dziale 801 Oświata i wychowanie. Środki zostają zmniejszone 

ponieważ Budżet Gminy uchwalony był w styczniu na bazie projektu 

subwencji. Ostateczna kwota subwencji przyszła w marcu więc została ona 

wprowadzona do budżetu gminy, ponieważ nie można było przeznaczyć na 

inne cele. W obecnej chwili po przeanalizowaniu działu oświaty można 

zmniejszyć środki w/w dziale i przeznaczyć na inne cele. 
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– 4.200 zł w dziale 852 Pomoc Społeczna  zadania zlecone – przeznaczone 

środki na wynagrodzenia na podstawie umowy zlecenie. 

- 215.500 zł w Dziale 900 tj. zmniejsza się : 

  - 154.500 z budowy oczyszczalni ścieków.  

  - 50.000  rekultywacja wysypiska śmieci – w tym roku nie będzie 

wykonywana rekultywacja wysypiska w związku z tym środki można 

przeznaczyć na inne cele. 

Razem zmniejszenia stanowią kwotę 480.750 zł. 

Różnica pomiędzy zmniejszeniami a zwiększeniami stanowi kwotę 420.00zł.  

Następnie omówione zostały zwiększenia: 

- 250 zł w dziale 400 wodociąg Kochlew 

- 17.500 zł w  dziale 750 planuje się przeznaczyć; 

      - 12.000 zł  na zakup pługa do odśnieżania. 

      -   5.800 zł  zakup podnośnika TUZ do ciągnika.  

Odnośnie zakupu podnośnika TUZ i pługa do odśnieżania  radny Jacek 

Młynarczyk  zapytał do którego ciągnika będzie to zakupione? 

W temacie głos zabrał Wójt i wyjaśnił - że będzie to zakupione do nowego 

ciągnika. TUZ jest to podnośnik przedni natomiast pług , który może 

pracować w trzech wersjach  może być jedno-odkładnicowy, dziobak  

i spychacz. 

Wójt nadmienił że zakupiona została przyczepa 8 tonowa. 

- 5.800 zł w dziel 754 zakup pompy hydraulicznej do ciągnika. 

- 11.000 zł w dziale 600 w tym: 

     - 1.000  zł Droga Wierzchlas ul. Polna 

     - 10.000 zł Droga Wierzchlas ul. Sportowa. 

- 10.000 zł w dziale 801  przeznacza się na stołówki szkole.  

- 4.200 zł w dziale 852 Pomoc Społeczna zadania zlecone – przeznaczone 

środki na wynagrodzenia na podstawie  umowy  zlecenie przesunięcie 

miedzy paragrafami. 

- 11.700 zł w dziale  921 przeznacza się na przeprowadzenie dożynek 

gminnych. Nadmieniła, że na dożynki gmina nie otrzymała żadnych środków 

unijnych na w/w imprezę. Razem zwiększenia 60.750 zł. 

 

Komisja wnioskowała o zakup do ciągnika beczki asenizacyjnej, oraz zakup  

kosiarki bijakowej do czyszczenia rowów i poboczy.  

Komisja nie miała uwag do przedstawionego tematu i wniosła o podjęcie 

uchwały na sesji. 
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Punkt 2 

Wyrażenie zgody na   

a) pokrycie części kosztów ogrodzenia działki znajdującej się  

w sąsiedztwie boiska sportowego w Kraszkowicach.  

 

 Komisja zapoznała się z wnioskiem Pani Urszuli Wowrzyk  zamieszkałej 

Kraszkowice ul. Leśna  w sprawie pokrycia  części kosztów ogrodzenia 

działki, która znajduje się przy boisku piłkarskim w Kraszkowicach. 

 W temacie głos zabrał głos Wójt Gminy Krzysztof  Bednarek                              

i powiedział, ze obiekty sportowe powinny być ogrodzone i właściciel 

ogrodzenia powinna być gmina i nie należy wchodzić w spółki                      

z mieszkańcami.   

 Prowadzone były rozmowy, ze jeżeli gmina wykona ogrodzenie to zostanie 

w tym ogrodzeniu wykonana furtka  przez która będzie można wejść po 

piłkę.  Natomiast  jeśli  mamy piłkę wyłapać na  boisku to musza być 

założone piłko- chwyty. 

 Wójt powiedział, ze decyzja należy do Komisji, która może zadecydować że 

należy wykonać  piło-chwyty a  nie wykonywanie płotu.  

 Koszt założenia piłko-chwytów na boisku sportowym w   Kraszkowicach  to 

ok. 20.000 zł 

 Komisja po zapoznaniu się z pismem  była przeciwna partycypowaniu            

w kosztach wykonania ogrodzenia  przy boiska sportowego                              

w Kraszkowicach, natomiast zaproponowała  aby sugestywnie  i w miarę 

możliwości  finansowych na  wszystkich boiskach  sportowych na terenie  

gminy wykonać  piłko-chwyty. 

 

b) zakup nowego samochodu ratowniczo-gaśniczego dla jednostki OSP 

Wierzchlas. 

Do komisji wpłynął wniosek  dotyczący zaplanowania środków w budżecie 

gminy na 2009 rok w wysokości 150 000zł  na zakup samochodu dla 

jednostki OSP Wierzchlas. Sekretarz  poinformował, że jednostka  

w Wierzchlesie stara się o nowy samochód dla jednostki, którego koszt 

wynosi ok. 550.000 zł. 

O pozyskanie środków składane będą również wnioski do Wojewódzkiego 

funduszu Ochrony Środowiska, do Zarządu Wojewódzkiego OSP oraz do 

Powiatowego Funduszu Ochrony Środowiska. Z tym, że zanim złoży się 

wniosek należy mieć zabezpieczony wkład własny w właśnie te   środki, 

które zostaną zabezpieczone w budżecie stanowić będą udział własny. 

 

Komisja jednogłośnie wyraziła zgodę na zabezpieczenie środków w budżecie 

na zakup samochodu dla jednostki OSP Wierzchlas oraz wnioskowała 

 o pozyskanie środków z zewnątrz na zakup w/w samochodu. 
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c) wykonanie oświetlenia ulicznego na brakującym odcinku ulicy 

Łąkowej    w Wierzchlesie. 

Komisja zapoznała się również z wnioskiem dotyczącym wykonania 

oświetlenia ulicznego na ulicy Łąkowej w Wierzchlesie, na odcinku drogi 

asfaltowej ( ok. 700 m). 

Przewodniczący Komisji Jacek Młynarczyk zaproponował, aby na początek 

poszerzyć ulicę Łąkową żeby można było bezpiecznie przejechać.  

W związku z tym radny wnioskował o wytyczenie drogi i wykonanie jej 

poszerzenia.  

  

Komisja wstrzymała się z podjęciem decyzji i postanowiła udać się w teren 

aby dokonać wizji na gruncie.  

 

Punkt 3.  

Analiza Gminnego Programu Rozwoju Oświaty na terenie Gminy 

Wierzchlas. 

 

Komisja zapoznała się z przygotowaną analizą utrzymania placówki 

 w Strugach.  

Radny Jacek Młynarczyk zaproponował, aby w Szkole Podstawowej  

w Toporowie utworzyć gimnazjum, a w Mierzycach  utworzyć jedną 

Podstawówkę przez co zostanie tylko jeden etat Dyrektora. W związku z tym 

powstaną oszczędności a zaoszczędzone środki można by było przeznaczyć 

na ten sam dział i wykonać na przykład remont budynków w Toporowie i w 

Mierzycach. Nie przeznaczać ich na inne cele oraz  dążyć  do wybudowania 

nowego przedszkola w Mierzycach. 

Komisja zaproponowała aby zlikwidować Szkole w Staruch i przekazać 

przedstawione propozycje do dyskusji przez inne Komisje. 

 

Punkt 4 

Wolne wnioski i zapytania. 

1) Sekretarz powiedział, że ukazało się Rozporządzenie Ministra Rolnictwa 

i Rozwoju wsi w sprawie naboru wniosków na odnowę wsi. Żeby złożyć 

wniosek należy uzyskać trzy punkty i wówczas będzie można się 

zakwalifikować do projektu. Kryteria jakie należy spełnić, aby ubiegać się 

o pomoc finansową to: dwa punkty w przypadku gdy dochód podatkowy 

na jednego mieszkańca nie wyniesie więcej niż 75 % średniej krajowej. 

 Z tego kryterium gmina uzyska  te dwa punkty. Następnie dwa punkty 

gdy bezrobocie w powiecie jest wyższe niż średnia w skali województwa. 

W gminie Wierzchlas jest niższe więc gmina nie otrzyma punktu. 

Kryterium regionalne to kolejne dwa punkty. Jeżeli gmina wnosi tylko  

o 50% dofinansowania, a nie 75 % to również można uzyskać dodatkowy 

punkt 
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Kryterium regionalne polega na tym, że Gmina w ciągu roku złoży tylko 

jeden wniosek na jedną miejscowość. 

Sekretarz zaproponował, aby gmina składała tylko jeden wniosek na 

odnowę centrum wsi Toporów, a na odnowę centrum wsi Krzeczów 

wniosek można składać w następnym roku. Wówczas gmina uzyska 

cztery punkty w kryterium i zakwalifikuje się do otrzymania 

dofinansowania. 

 

Komisja postanowiła, aby w tym roku złożyć tylko jeden wniosek na 

odnowę centrum wsi Toporów, a w przyszłym roku złożyć wniosek na 

odnowę miejscowości Krzeczów.  

1) Komisja zapoznała się z odpowiedzią z Komendy Powiatowej Policji na 

interpelację zgłoszoną na sesji w dniu 28 sierpnia 2008 roku dotycząca 

zamontowania fotoradaru. 

 

 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

Protokołowała:                                                                       Przewodniczący 

    Komisji R, L i O Ś 

Marta Kowalczyk                                                                    

                                                                                               Jacek Młynarczyk 
 


